
Protokoll 1 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

2023-06-22  

 

 

 

  

Plats och tid: Kommunhuset Sessionssalen plan 4, den 22 juni 2023, kl. 09:00-12:00 

  

Beslutande och 
ersättare: 

 

Se nästa sida 

  

Övriga deltagare: Se nästa sida 

  

Plats och tid för 
justering: 

Kansli- och utvecklingsavdelningen, onsdag 28 juni kl. 9.00 

 

  

Paragrafer: 90-110 

 

 

 

Sekreterare 

 

__________________________________________________________ 

Maria Forneman 

 

Ordförande 

 

__________________________________________________________ 

Ulrika Jeansson (S) 

Underskrifter: 

 

Justerare 

 

__________________________________________________________ 

Thomas Larsson (S) 

   

__________________________________________________________ 

Arne Gunnarsson (SD) 

 

 



Protokoll 2 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 

  

ANSLAG/BEVIS: 
PROTOKOLLET TILLKÄNNAGES/OFFENTLIGGÖRS UNDER TRE VECKOR GENOM ATT DET ANSLÅS PÅ 
KOMMUNENS DIGITALA ANSLAGSTAVLA (WWW.FINSPANG.SE). UNDER DESSA TRE VECKOR KAN 
BESLUTEN I PROTOKOLLET ÖVERKLAGAS. 

Organ/instans: Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum: 2023-06-22  
Paragrafer: 90-110 Omedelbar justering av paragraf/paragrafer:  
Datum när anslaget sätts upp: 2023-06-28 Datum när anslaget sätts upp: ÅÅÅÅ-MM-DD 
Datum när anslaget tas ned: 2023-07-20 Datum när anslaget tas ned: ÅÅÅÅ-MM-DD 

Underskrift:  _______________________________ 
NN 

Förvaring av protokollet: Kommunhuset Finspång 

http://www.finspang.se/


Protokoll 3 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutande: Ulrika Jeansson (S) 

Åsa Johansson (C) 

Narcissa Gvozdar-Tellefsen (M) 

Mats Annerfeldt (S) 

Reine Hansson (S) ersätter Frida Granath (S) 

Marcus Wisäter (S) 

Riitta Leiviskä-Widlund (S) §§ 90-99 

Bengt Eriksson (S) ersätter Riitta Leiviskä-Widlund §§ 100-110 

Jonny Persson (S) 

Henrik Persson (S) ersätter Josefina Leo (S) 

Per-Anders Sjöberg (S) ersätter Patrik Karlsson (S) 

Lena Lindberg (S) 

Bertil Senestad (S) 

Bill Johansson (S) ersätter Anita Grundström (S) 

Thomas Larsson (S) 

Birgit Svärd (S) ersätter Magnus Moberg (S) §§ 90-103 

Magnus Moberg (S) §§ 104-110 

Britt-Marie Jahrl (S) 

Jan-Erik Heintze (S) 

Anne Kron (S) 

Annika Arvidsson Rosén (C) ersätter Hugo Andersson (C) 

Kristin Yderfors (C) 

Mikael Wallin (L) 

Tommy Jacobsson (L) ersätter Elisabet Rehn (L) 

Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) 

Torgny Maurer (SD) 

Lars Svensson (SD) 

Nathalie Pettersson (SD) 

Pia Bågenholm (SD) 

Kai Hallgren (SD) ej närvarande 

Kent Sepic (SD) 

Irina Sedova (SD) 

Arne Gunnarsson (SD) 



Protokoll 4 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Pontus Johansson (SD) §§ 90-103 

Börje Axelsson (SD) 

Inge Jacobsson (M) 

Jonas Andersson (M) 

Ritha Andersson (M) 

Rune Larsson (M) 

Per-Olov Strandberg (M) 

Ralph Kronholm (M) 

Conny Lindgren (V) ersätter Malin Fritiofsson (V) 

Lise-Lott Öhr (V) 

Leila Marttila (V) ersätter Ingrid Westlund (V) 

Stefan Carlsson (V) 

Kristin Andersson (KD) 

Stefan Ackeryd (KD) 

  

Ersättare: Birgit Svärd (S) §§ 104-110 

Bengt Eriksson (S) §§ 90-99 

Carola Persson (S) ej närvarande 

Jan-Erik Svenblad (S) ej närvarande 

Sune Horkeby (C) 

Marcus Eriksson (L) 

Camilla Glad (SD) ej närvarande 

Chresten Olsen (SD) ej närvarande 

Susanna Ringqvist (SD) ej närvarande 

Dan Hallgren (SD) ej närvarande 

Valerij Heffel (SD) ej närvarande 

Christer Forsshéll (M) 

Bert Egnell (M) 

Jan-Erik Andersson (M) 

Lilian Bressler (M) ej närvarande 

Marie Johansson (KD) 

Tony Ronnerstam (KD) ej närvarande 

  

Övriga deltagare: Kommundirektör Johan Malmberg, kommunsekreterare Maria Forneman, nämndhandläggare 
Elin Svensson, handläggare Bitte Landelius 



Protokoll 5 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

  

Innehållsförteckning 
 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 2023-§ 90 

  

Information om verksamheten i regionen 2023-§ 91 

  

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 2023-§ 92 

  

Entledigande från uppdrag som ledamot i beredningen för tematiskt 
tillägg om vindkraft 

2023-§ 93 

  

Val av socialråd, ledamot i kommunstyrelsen, ordförande i sociala 
myndighetsnämnden, ledamot i Samordningsförbundet Östra 
Östergötland, samt ersättare i krisledningsnämnden 

2023-§ 94 

  

Entledigande från uppdrag som ledamot tillika ordförande i 
Vallonbygden, som ledamot tillika ordförande i kommunfullmäktiges 
valberedning samt som vice ordförande i sociala 
myndighetsnämnden, samt fyllnadsval för uppdragen 

2023-§ 95 

  

Val av 12 nämndemän till Norrköpings tingsrätt 2023-§ 96 

  

Val av beredning för uppföljning av Policy för förskola, 
fritidsverksamhet, grundsärskola och grundskola - val av 11 
ledamöter, samt val av ordförande och vice ordförande bland 
ledamöterna 

2023-§ 97 

  

Fastställande av uppdragsbeskrivning för ny beredning - beredningen 
för uppföljning av Policy för förskola, fritidsverksamhet, grundsärskola 
och grundskola 

2023-§ 98 

  

Ekonomisk redovisning - tertial 1 2023 2023-§ 99 

  

Upphandling av personlig assistans 2023-§ 100 

  



Protokoll 6 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Svar på e-förslag - Iläggningsbrygga i Skuten för fritidsbåtar 2023-§ 101 

  

Riktlinjer för hållbar dagvattenhantering 2023-§ 102 

  

Besparingskrav inom räddningstjänsten 2023-§ 103 

  

Inriktning framtida vattenförsörjning - skrivelse från Finspångs 
Tekniska Verk 

2023-§ 104 

  

Planeringsstrategi för Finspångs kommuns översiktsplanering 2023-
2026 

2023-§ 105 

  

Fördelning av tillgänglighet för ordförandebeslut i sociala 
myndighetsnämnden 

2023-§ 106 

  

Handlingar för kännedom - kommunfullmäktige 22 juni 2023 2023-§ 107 

  

Anmälan av interpellation från Sverigedemokraterna - oklarheter i 
tillämpning av Finspångs kommuns måltidspolicy 

2023-§ 108 

  

Anmälan av E-förslag - Hundrastgård på västra sidan 2023-§ 109 

  

Anmälan av E-förslag - Bygg en bandyhall 2023-§ 110 

  

  

 

  



Protokoll 7 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 90 

 

Fastställande av föredragningslistans 
innehåll 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att följande ärenden läggs till föredragningslistan: 

- Entledigande från uppdrag som ledamot tillika ordförande i Vallonbygden, 
som ledamot tillika ordförande i kommunfullmäktiges valberedning samt 
som vice ordförande i sociala myndighetsnämnden, samt fyllnadsval för 
uppdragen 

 
- Anmälan av interpellation från Sverigedemokraterna - oklarheter i 

tillämpning av Finspångs kommuns måltidspolicy  
 

2. Att ärendet ”Fastställande av uppdragsbeskrivning för ny beredning - 
beredningen för uppföljning av Policy för förskola, fritidsverksamhet, 
grundsärskola och grundskola” tas innan valärendet ”Val av beredning för 
uppföljning av Policy för förskola, fritidsverksamhet, grundsärskola och 
grundskola - val av 11 ledamöter, samt val av ordförande och vice ordförande 
bland ledamöterna” 

3. Att fastställa föredragningslistans innehåll 

 
Föreslagna ändringar i föredragningslistans innehåll 
Ordförande Ulrika Jeansson (S) föreslår att följande ärenden läggs till 
föredragningslistan: 

- Entledigande från uppdrag som ledamot tillika ordförande i Vallonbygden, som 
ledamot tillika ordförande i kommunfullmäktiges valberedning samt som vice 
ordförande i sociala myndighetsnämnden, samt fyllnadsval för uppdragen 
 

- Anmälan av interpellation från Sverigedemokraterna - oklarheter i tillämpning av 
Finspångs kommuns måltidspolicy  
 

Vidare föreslår ordföranden att ärendet ”Fastställande av uppdragsbeskrivning för ny 
beredning - beredningen för uppföljning av Policy för förskola, fritidsverksamhet, 
grundsärskola och grundskola” tas innan valärendet ”Val av beredning för uppföljning 
av Policy för förskola, fritidsverksamhet, grundsärskola och grundskola - val av 11 
ledamöter, samt val av ordförande och vice ordförande bland ledamöterna”.  



Protokoll 8 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 91 

 

Information om verksamheten i regionen 

Kommunfullmäktiges beslut 
1.  Att ta informationen till protokollet 

 
Beskrivning av ärendet 
Mats Annerfeldt (S) informerar om att regionen planerar höja priset för sjukresor från 80 
kronor till 120 kronor. Mats informerar också om att Regionalt trafikförsörjningsprogram 
(RTP) ska uppdateras, bland annat med avseende på målvärden och medborgarnytta, i 
synnerhet när det gäller landsbygdernas trafikförsörjning. Samråd och dialog är under 
hösten 2023, och antagande av programmet hösten 2024.  



Protokoll 9 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 92 

 

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 

Kommunfullmäktiges beslut 
1.  Att ta informationen till protokollet 

 
Beskrivning av ärendet 
Conny Lindgren (V) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens ordförande, Mats 
Annerfeldt (S) lydandes: 
”Med anledning av Överenskommelsen i Tidöavtalet har jag en fråga till 
kommunstyrelsens ordförande. I Tidöavtalet finns ett förslag om att personal inom vård, 
skola och socialomsorg ska tvingas att anmäla misstanke om skolelever, vårdtagare och 
hjälpsökande som är så kallat papperslösa till polisiär myndighet. Detta strider mot FN:s 
barnkonvention, som sedan 2020 är lag i Sverige. Förslaget strider även mot etiska 
riktlinjer för dessa verksamhetsområden och försvårar allvarligt yrkesutövandet. 
Anmälningsplikten ska hanteras inom yrkesområden som redan idag har svårt med 
rekryteringen. 

Min fråga blir därför följande: 

 Om förslaget blir verklighet, avser Finspångs Kommun att verka för att införa 
konsekvenser för de medarbetare som inte anmäler papperslösa människor.” 

 

Mats Annerfeldt (S) svarar: 

”För min del hoppas jag verkligen att det inte blir någon sådan lag, och där får vi som 
inte tycker så stå upp och ta debatten och se till att våra företrädare i riksdagen också 
gör vad de kan för att påverka.  Jag vill inte att Sverige ska förvandlas till ett 
angivarsamhälle. 

MEN, OM det blir en lag så gäller den även i Finspång, och tycka vad man vill men 
Finspångs kommun måste följa svenska lagar. Vi kommer däremot inte att verka för 
några egna frivilliga initiativ i denna riktning.  

Dessa människor är redan i en väldigt utsatt situation och det behöver vi inte försvåra 
ytterligare.” 

 

  



Protokoll 10 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 93   Dnr: KS.2023.0001 

 

Entledigande från uppdrag som ledamot i 
beredningen för tematiskt tillägg om 
vindkraft 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att entlediga Marcus Davidsson (S) från sitt uppdrag som ledamot i beredningen 

för tematiskt tillägg om vindkraft 

2. Att tacka Marcus för den tid han har haft sitt uppdrag 

3. Att välja Marcus Wisäter (S) som ny ledamot i beredningen för tematiskt tillägg 
om vindkraft 

Beskrivning av ärendet 
Marcus Davidsson (S) har kommit in med en begäran om att entledigas från sitt uppdrag 
som ledamot i beredningen för tematiskt tillägg om vindkraft. 

På förslag som ny ledamot är Marcus Wisäter (S). 
 

  



Protokoll 11 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 94   Dnr: KS.2023.0001 

 

Val av socialråd, ledamot i kommunstyrelsen, 
ordförande i sociala myndighetsnämnden, 
ledamot i Samordningsförbundet Östra 
Östergötland, samt ersättare i 
krisledningsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att välja Riitta Leiviskä-Widlund (S) till socialråd, ledamot i kommunstyrelsen, 

ordförande i sociala myndighetsnämnden, ledamot i Samordningsförbundet 
Östra Östergötland, samt ersättare i krisledningsnämnden, för den tid som 
återstår av mandatperioden från och med 2 september 2023 

 

Beskrivning av ärendet 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 31 maj 2023 kom Frida Granath (S) in med 
en begäran om att från den 1 september 2023 entledigas från sina uppdrag som 
socialråd, ledamot i kommunstyrelsen, ordförande och ledamot i sociala 
myndighetsnämnden, ledamot i Samordningsförbundet Östra Östergötland, samt som 
ersättare i krisledningsnämnden. Övriga uppdrag som Frida begärt entledigande från 
hanteras i kommunstyrelsen. 

Kommunfullmäktige har nu att göra fyllnadsval till ovanstående uppdrag för den tid som 
återstår av mandatperioden. Socialdemokraterna föreslår Riitta Leiviskä-Widlund (S). 
Eftersom Riitta redan är ledamot i sociala myndighetsnämnden hanteras valet av ny 
ledamot i eget valärende. 
Beslutet skickas till  
Samordningsförbundet Östra Östergötland 

Region Östergötland  

Länsstyrelsen Östergötland  
 

  



Protokoll 12 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 95   Dnr: KS.2023.0001 

 

Entledigande från uppdrag som ledamot 
tillika ordförande i Vallonbygden, som 
ledamot tillika ordförande i 
kommunfullmäktiges valberedning samt som 
vice ordförande i sociala 
myndighetsnämnden, samt fyllnadsval för 
uppdragen 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att entlediga Riitta Leiviskä-Widlund (S) från uppdragen som ledamot tillika 

ordförande i kommunfullmäktiges valberedning samt som vice ordförande i 
sociala myndighetsnämnden från och med 1 september 2023 

2. Att entlediga Riitta Leiviskä-Widlund (S) från uppdraget som ledamot tillika 
ordförande i Vallonbygden från och med 1 oktober 2023 

3. Att tacka Riitta för den tid hon har haft sina uppdrag 

4. Att välja Lena Lindberg (S) till ny ledamot tillika ordförande i 
kommunfullmäktiges valberedning 

5. Att välja Bertil Senestad (S) till ny ledamot tillika vice ordförande i sociala 
myndighetsnämnden 

Beskrivning av ärendet 
Riitta Leiviskä-Widlund (S) har inkommit med en begäran om att entledigas från sina 
uppdrag som ledamot tillika ordförande i Vallonbygden, som ledamot tillika ordförande i 
kommunfullmäktiges valberedning, samt som vice ordförande i sociala 
myndighetsnämnden. 

Uppdragen i kommunfullmäktiges valberedning och sociala myndighetsnämnden 
önskas avslutas från 1 september 2023. 

Uppdraget i Vallonbygden önskas avslutas från 1 oktober 2023. 

Socialdemokraterna föreslår Lena Lindberg (S) som ny ledamot tillika ordförande i 
kommunfullmäktiges valberedning. 

Socialdemokraterna föreslår Bertil Senestad (S) som ny ledamot tillika vice ordförande i 
sociala myndighetsnämnden. 

Socialdemokraterna återkommer med nominering till uppdraget som ledamot tillika 
ordförande i Vallonbygden till kommunfullmäktiges sammanträde 20 september 2023. 



Protokoll 13 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Beslutet skickas till  
Vallonbygden 
 

  



Protokoll 14 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 96   Dnr: KS.2023.0001 

 

Val av 12 nämndemän till Norrköpings 
tingsrätt 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att välja följande personer till nämndemän i Norrköpings tingsrätt 

Solveig Andersson 

Britt-Marie Jahrl 

Anita Grundström 

Anna Söderberg 

Jonas Andersson 

Stefan Ackeryd 

Ann-Britt Johansson 

Teresia Pettersson 

Joakim Hansen 

Dan Hallgren 

Irina Sedova 

Camilla Glad 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har att välja 12 nämndemän till Norrköpings tingsrätt för perioden 
2024-2027. Vid Norrköpings tingsrätt ska det under perioden finnas 100 nämndemän, 
som fördelas utifrån folkmängden i kommunerna. Nämndemannauppdraget är helt 
opolitiskt. Som nämndeman är man lekmannadomare och representerar inte något parti. 

 
Beslutet skickas till  
Norrköpings tingsrätt 
 

  



Protokoll 15 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 97   Dnr: KS.2023.0001 

 

Val av beredning för uppföljning av Policy för 
förskola, fritidsverksamhet, grundsärskola 
och grundskola - val av 11 ledamöter, samt 
val av ordförande och vice ordförande bland 
ledamöterna 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ärendet utgår på grund av att ärende ”Fastställande av uppdragsbeskrivning 

för ny beredning - beredningen för uppföljning av Policy för förskola, 
fritidsverksamhet, grundsärskola och grundskola”, § 98, beslutas att 
återremitteras 

 
 
 

  



Protokoll 16 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 98   Dnr: KS.2023.0702 

 

Fastställande av uppdragsbeskrivning för ny 
beredning - beredningen för uppföljning av 
Policy för förskola, fritidsverksamhet, 
grundsärskola och grundskola 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att återremittera ärendet 

Yrkanden 
Inge Jacobsson (M) yrkar att ärendet återremitteras med motiveringen: 

”Att Uppföljningsgruppen Sektor Utbildning, med tjänstepersoner från förvaltningen, får 
uppdraget att göra uppföljningen av ”Policy för förskola, fritidsverksamhet, 
grundsärskola och grundskola.” 

Torgny Maurer (SD) yrkar bifall till Inge Jacobssons (M) yrkande att ärendet 
återremitteras. 

Mats Annerfeldt (S) och Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till liggande förslag från 
beredningsstyrgruppen. 

Narcissa Gvozdar-Tellefsen (M) och Kristin Andersson (KD) yrkar bifall till Inge 
Jacobssons (M) yrkande att ärendet återremitteras. 

Mikael Wallin (L) yrkar bifall till liggande förslag från beredningsstyrgruppen. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att återremiss föreslås av minst en tredjedel av de närvarande 
ledamöterna, en så kallad minoritetsåterremiss, (KL 5, § 50) och ska därför genomföras. 
  
Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller att ärendet återremitteras. 

Beskrivning av ärendet 
Beredningsstyrgruppen för kommunfullmäktiges tillfälliga beredningar har förslag om ett 
nytt beredningsuppdrag till en ny tillfällig beredning: en beredning som ska arbeta med 
uppföljning av Policy för förskola, fritidsverksamhet, grundsärskola och grundskola. 
Policyn fastslogs av kommunfullmäktige 20 september 2017 och någon uppföljning har 
hitintills inte gjorts. 

Beredningsstyrgruppens förslag till beslut 
1. Att fastställa uppdragsbeskrivningen för beredningen för uppföljning av Policy 

för förskola, fritidsverksamhet, grundsärskola och grundskola 

 



Protokoll 17 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2023-§ 99   Dnr: KS.2023.0548 

 

Ekonomisk redovisning - tertial 1 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att godkänna den ekonomiska redovisningen för tertial 1 2023 

 

Yrkanden 
Mats Annerfeldt (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Mikael Wallin (S), Lise-Lott Öhr (V), Kristin Andersson (KD), Thomas Larsson (S) och 
Per-Olov Strandberg (M) yrkar även de bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, kommunstyrelsens 
förslag, och att kommunfullmäktige bifaller detta. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunen har för 2023 budgeterat ett nollresultat. Prognosen i tertial 1 för helåret visar 
ett negativt resultat om 39 mnkr. Avvikelsen mot budget fördelar sig enligt följande: 

 

Sektorer, mnkr 

Prognostiserad 
budgetavvikelse 

för år 2023 
Politisk organisation 0 

Ledningsstab 2 

Social omsorg -34 

Samhällsbyggnad -1 

Utbildning -49 

Vård och omsorg -9 

Kommungemensamma kostnader 26 

Finansenheten 25 

Total -39 

 



Protokoll 18 (38)  

Sammanträdesdatum  

  

Kommunfullmäktige 

 

2023-06-22  
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Sektor utbildning redovisar större delen underskottet inom grundskolan, 27,6 mnkr, och 
gymnasiet, -18,7 mnkr. Stora delar av underskottet inom grundskolan är hänförligt till 
personalkostnader. Tilldelad elevpeng utifrån antalet elever räcker inte för att täcka de 
kostnader som finns för att bedriva gymnasieverksamheten. 

Sektor social omsorg prognostiserar större underskott inom ekonomiskt bistånd, 
placeringar vuxna och barn och unga, köpta platser LSS/SoL, boende samt boendestöd 
och personlig assistans. Kriminalitet och droger är en ökande trend bland ungdomar 
vilket bidrar till dyra placeringar. Lägre underskott än väntat för ekonomiskt bistånd och 
personlig assistans.  

Inom sektor samhällsbyggnad redovisar räddningstjänst och samhällsplanering 
underskott.  

Sektor vård och omsorgs underskott finns till större delen inom hemtjänst och särskilt 
boende. Sektorns centrala delar prognostiserar ett överskott. 

För kommungemensamma kostnader redovisas ett överskott då flera 
investeringsprojekt inte kommer att slutföras under året eller påverkar resultatet endast 
under del av året. De avsatta medlen för ökade elkostnader behöver inte utnyttjas fullt 
ut. 

För finansenheten redovisar skatter och statsbidrag ett överskott med 17, 4 mnkr.  

Kommunstyrelsens beslut den 24 maj 2023, § 203 
På kommunstyrelsens sammanträde togs beslut att föreslå kommunfullmäktige att 
godkänna den ekonomiska redovisningen för tertial 1, 2023. Kommunstyrelsen 
beslutade också följande att-satser för egen del: 

1. Att kommundirektören till kommunstyrelsen den 23 augusti återrapporterar 
fortskridandet av implementerade besparingsprogram  

2. Att uppdra åt förvaltningen att till 31 december 2023 reducera kostnader för 
personal med motsvarande 30mkr per år med nivån 1 januari 2023 som 
referensvärde med hänsyn taget till justering för löneökningar 2023, samt att 
redovisa de planerade åtgärderna på kommunstyrelsen 23 augusti 

3. Att stor restriktivitet ska råda vid alla anställningar, Nyanställningsstopp ska 
råda, och dispens från anställningsstoppet, vid trängande behov, beslutas av 
kommundirektören samt att utarbeta en rutin för dispensansökan 

4. Att effektivisera och minska central organisation / administration  

5. Att undvika att friställa tillsvidareanställd personal som arbetar direkt kontakt 
med elev och brukare inom lagstadgade verksamheter 

6. Att stark restriktivitet gäller vid inköp, konferenser och representation och 
konsulter 

7. Att uppdra åt sektor utbildning att genomlysa orsaken till den stora 
budgetavvikelsen inom sektorn och att dessa återrapporteras till 
kommunstyrelsen 14 juni 
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2023-§ 100   Dnr: KS.2023.0434 

 

Upphandling av personlig assistans 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att uppdra till förvaltningen att upphandla 

utförandet av personlig assistans 

Yrkanden 
Mats Annerfeldt (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Lise-Lott Öhr (V) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag till beslut med motiveringen: 

” Vänsterpartiet Finspång säger nej till privatisering av den personliga assistansen i 
Finspång. Ingen vinner på att arbetsrätten urholkas eller att delar av Finspångs välfärd 
säljs ut till privata intressen. Dessutom rör det sig om så kallade uppskattade 
ekonomiska besparingar, där inte alla aspekter har vägts in och det är ytterst osäkert 
om det blir så mycket till besparing i slutändan. Lägg dessutom till allt mänskligt lidande 
som en sådan här omställning per automatik leder till för alla berörda. Vänsterpartiet 
Finspång menar att nödvändiga besparingar i kommunen i stället bör göras i andra 
delar, högre upp i organisationen - inte genom att försämra anställningsvillkor och 
anställningstrygghet för anställda, de på “golvet” som gör det viktigaste arbetet i kedjan. 
Förslag till besparing, som inte drabbar första linjens folk i Finspångs välfärd, vore att till 
exempel minska antalet strateger i kommunen. Eller kanske är det läge utifrån 
kommunens kärva ekonomi att avveckla Tillväxt Finspång och återta näringslivsarbetet 
till ordinarie kommunal förvaltning? Kraften i Finspång kommer underifrån och inte från 
diffusa överbyggnader. Vänsterpartiet Finspång yrkar på avslag. Kommunstyrelsen ska 
inte uppdra till förvaltningen att upphandla utförandet av personlig assistans.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, Mats Annerfeldts (S) yrkande 
att bifalla kommunstyrelsens förslag och Lise-Lott Öhrs (V) yrkande att avslå 
kommunstyrelsens förslag, och ställer dem mot varandra. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Sektor social omsorg har under flera år redovisat underskott och gjorde för 2022 ett 
underskott på 22,8 miljoner. Utifrån rådande ekonomiska läge har alla sektorer fått i 
uppdrag att se över vilka åtgärder som kan vidtas för att få en ekonomi i balans.  

Sektor social omsorg har haft ett negativt utfall gentemot budget för personlig assistans 
under flera år. Enligt Sveriges kommuner och regioner, SKR, var det 2015 ett tjugotal 
kommuner som hade valt att upphandla assistansverksamheten eller valt att tillämpa 
lagen om valfrihetssystem (LOV). SKR menar att det är kommunernas ekonomiska 
villkor för att bedriva personlig assistans som har bidragit till denna utveckling.  
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Sektorns uppskattning visar att en upphandling av den personliga assistansen skulle ge 
en besparing för sektorn på 6,8 miljoner. I den uppskattade besparingen är inte LSS-
utjämningen medräknad. En del av kostnaderna för personlig assistans kommer att 
finnas kvar även efter en eventuell upphandling 

Personlig assistans kan beviljas till personer som på grund av stora och varaktiga 
funktionsnedsättningar behöver hjälp med sin personliga hygien, måltider, att klä av och 
på sig, att kommunicera med andra eller annan hjälp som förutsätter ingående 
kunskaper om den enskilde, så kallade grundläggande behov. Betalningsansvaret för 
personlig assistans är delat mellan kommun och försäkringskassa. Kommunen är 
betalningsansvarig för de första 20 timmarnas assistans per vecka oavsett om beslutet 
fattas av kommun eller försäkringskassa.  Kommunen har dock det yttersta ansvaret för 
att samtliga individer som beviljats personlig assistans alltid får sina behov tillgodosedda 
oavsett på vilket sätt brukaren har valt att få sin assistans utförd, det så kallade 
basansvaret. 

Upphandling av personlig assistans och därigenom förändring av arbetsgivare, ska inte 
vara av betydelse för den enskilde brukaren. Brukaren har samma inflytande och 
möjlighet till påverkan av hur insatsen ska utföras. Förändringen påverkar inte antal 
timmar de är beviljade, utan besluten från Försäkringskassan och kommunen står fast.  

Det är svårt att helt förutse de konsekvenser som kan uppkomma för personalen innan 
en eventuell upphandling är färdig. Medarbetarna skulle garanteras samma villkor hos 
ny utförare under första året, därefter skulle villkoren kunna ändras.  

 

Företagen tillämpar olika kollektivavtal beroende på vilken arbetsgivarorganisation de 
har avtal med. Det som skulle kunna skilja sig åt är att personalen får kortare 
uppsägningstid, längre veckoarbetstid, får timlön och lägre jourersättning. Vad gäller 
lönenivåer så hade anställda i offentlig sektor 2018 en högre lön än anställda i privat 
sektor, motsvarande 3,4 %. 
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2023-§ 101   Dnr: KS.2022.0584 

 

Svar på e-förslag - Iläggningsbrygga i Skuten 
för fritidsbåtar 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse e-förslaget besvarat 

 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag har inkommit från Jörgen Carlsson avseende önskemål om 
iläggningsbrygga i Skuten för fritidsbåtar. Förslagsställaren beskriver att det är många 
som under sommaren vill kunna lägga i fritidsbåtar i Skuten och att det saknas en 
brygga för att underlätta iläggning och upptagning av båtar.  

Vid kontakt med förslagsställaren så har förtydligats att det inte finns något att binda fast 
båten i när man lagt i eller ska ta upp båten. Det medför att det är svårt att lasta i och av 
medhavd packning och det är lång kö för att få en fast båtplats vid Skutenbryggan. 
Förslagsvis skulle man även kunna ta betalt för i och upptagning av båtar via swish så 
man finansierar bryggan, likt vid Kalvholmen.  

När det gäller det aktuella markområdet och iläggningsplatsen för båtar i Skuten som 
förslagsställaren omnämner så ägs inte den anslutande marken, mellan Bergslagsbron 
och Skutenbron, av Finspångs kommun. Befintliga bryggor och iläggningsplats i 
området har därmed inte Finspångs kommun rådighet över. Med anledning av det 
föreslås att medborgarförslaget avslås men att Finspångs kommun tar med sig förslaget 
i den långsiktiga planeringen för utveckling av området kring Skuten och informerar 
aktuell markägaren om det inkomna förslaget. 
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2023-§ 102   Dnr: KS.2023.0384 

 

Riktlinjer för hållbar dagvattenhantering 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anta riktlinjer för en hållbar dagvattenhantering 

Beskrivning av ärendet 
När samhället förtätas och områden exploateras med mer hårdgjorda ytor minskar 
infiltration av vatten. Detta leder till ökade mängder dagvatten som belastar ledningsnät, 
nedströms belägen mark och recipienter. EU:s ramdirektiv och miljökvalitetsnormerna 
för vatten ställer stora miljökrav på kommunerna. De senaste åren har även behovet av 
klimatanpassning och riktlinjer som omfattar dagvattnets kvantitet blivit allt tydligare. Hur 
tar vi hand om regnet för att så långt som möjligt undvika översvämningar? En hållbar 
dagvattenhantering behövs för att skapa möjlighet för Finspångs kommun att möta 
dagens och framtidens utmaningar. Behovet av riktlinjer för dagvatten finns utpekat i 
kommunens översiktsplan, klimatanpassningsplan och VA-plan. 

 

Hanteringen av dagvatten är en samhällsplaneringsfråga och berör aktörer såsom 
kommunen, VA-huvudman, exploatörer och fastighetsägare. Dagvatten-hanteringen 
regleras i ett flertal lagar, bl. a. miljöbalken, plan- och bygglagen, lagen om allmänna 
vattentjänster, jordabalken och i vattenskyddsföreskrifter. 

De föreslagna riktlinjerna sammanställer gällande lagar och praxis samt tydliggör 
kommunens inriktning. Den beskriver hur dagvattenfrågorna kan integreras i plan- och 
byggprocessen men även i utveckling av befintlig bebyggelse för att skapa en effektiv, 
robust och långsiktigt hållbar dagvatten-hantering. Det är många aktörer som har en roll 
i vattnets flöde genom samhället och som påverkar uppkomst och innehåll i dagvattnet. 
Riktlinjen ska öka medvetenheten hos samhällsaktörer både inom och utanför 
kommunen om deras möjligheter att bidra till att uppnå en hållbar dagvattenhantering. 
Förslaget till riktlinjer beskriver vikten av samarbete, kommunikation och medverkan för 
att uppnå detta. Utöver riktlinjerna kommer konkretiseringar av dessa göras i en 
dagvattenhandbok. 

 

Riktlinjerna har tagits fram genom ett samarbete mellan tjänstepersoner i kommunen 
och Finspångs Tekniska Verk med externt stöd av konsult.  

VA-gruppen är ägare av dokumentet och ansvarar för att dess aktualitet prövas, följs 
upp och vid behov revideras. 

Konsekvenser 
Generellt har kraven på avledning, rening och fördröjning av dagvatten ökat över tid, 
vilket medfört ökade kostnader. Men att utforma rätt från början kan kosta mindre än att 
åtgärda efter att skador skett. Utformningen av en hållbar dagvattenhantering behöver 
anpassas för varje område och de förhållanden som föreligger just där och kostnader 
inkluderas i det löpande budgetarbetet.  
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Riktlinjerna ger förutsättningar för ett mer effektivt arbetssätt och bättre samordning när 
det gäller att hantera dagvattenfrågorna. Vilket på sikt kan spara tid och ekonomiska 
resurser. Genom att kombinera funktioner av ytor så kan de sammanlagda kostnaderna 
för allmänna platser och en dagvattenanläggning eller översvämningsyta minskas. Det 
finns överlappande dagvatten- och ansvarsfrågor mellan kommunen och Finspångs 
Tekniska Verk när det gäller att planera, anlägga och underhålla anläggningar. Modeller 
för fördelning av ansvar och kostnader både vad gäller investering, drift och underhåll 
behöver tas fram. 

 

Vattenhuvudmannen Finspångs Tekniska Verk har ett ansvar för att anläggningarna i 
nya områden ska klara större regn än tidigare. I befintliga områden är målsättningen att 
öka säkerhet i det befintliga systemet. De omfattas även av krav på rening för att 
uppfylla miljökvalitetsnormerna. Detta är dock förutsättningar som gäller oavsett 
riktlinjerna, eftersom de utgår från lagstiftning, branschstandard och praxis. Kostnader 
för vattenhuvudmannens anläggningar finansieras via VA-taxan. 

 

Enligt förslaget ska fastighetsägare sträva efter att hantera de första 10 mm nära källan. 
Vilket bidrar till minskade föroreningar, klimatanpassning och ekosystemtjänster, men 
även medför kostnader. Fastighetsägaren har ingen lagstiftad skyldighet att 
klimatanpassa sin egendom. I stället innebär ansvaret att denne får ta konsekvenserna 
och själv stå för risken för skador. En förbättrad dagvattenhantering kommer sannolikt 
att minska risken för skadekostnader även för enskilda fastighetsägare. 
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2023-§ 103   Dnr: KS.2023.0475 

 

Besparingskrav inom räddningstjänsten 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att återremittera ärendet 

Yrkanden 
Inge Jacobsson (M) yrkar att ärendet återremitteras med motiveringen: 

”Att besparingsförslaget utreds; gällande Räddningstjänstens verksamhet i Finspångs 
tätort.” 

Stefan Ackeryd (KD) yrkar även han återremiss enligt Inge Jacobssons (M) motivering. 

Mats Annerfeldt (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut, men yrkar på ett 
tillägg: ”Att för ökad trygghet för de boende i området ska utbildningsinsats inom 
livräddning och övriga åtgärder enligt av förvaltningen presenterad åtgärdsplan 
genomförs och att hjärtstartare placeras ut på strategiska platser innan förslaget 
genomförs.” 

Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) yrkar att ärendet återremitteras med motiveringen: 

”Vi önskar att nedan utförs och dokumenteras i återremissen:  

1. Flera alternativa besparingsförslag utreds gällande Räddningstjänstens verksamhet i 
Finspång, dessa skall även inkludera verksamheten i tätorten.  

2. Dialog ska föras med region Östergötland gällande avtal som Finspångs kommun har 
kopplat till IVPA insatser då de verkliga responstiderna förändras i hela västra 
kommunen.  

3. Konsekvensanalys skall arbetas fram tillsammans med berörd personal. skall 
innehålla en preciserad tidplan för åtgärder samt en plan för hur dessa ska säkerställas. 
skall ta hänsyn till ÖP, RV 51 samt industrier och företag i berört område.  

4. Räddningsavtalen med industrierna i tätorten ska ses över och sedan redovisas i 
underlaget.” 

 

Torgny Maurer (SD) yrkar återremiss med motiveringen: 

” Att besparingsförslaget får inriktning på Räddningstjänstens verksamhet i Finspångs 
tätort. Att Hällestads räddningstjänstorganisation bibehålls.” 

Kristin Andersson (KD) yrkar återremiss enligt Inge Jacobssons (M) motivering. 

Annika Arvidsson Rosén (C) yrkar bifall till Britt-Marie Hamnevik Söderbergs (L) yrkande 
om återremiss och dess motivering. 

Lise-Lott Öhr (V) yrkar bifall till Mats Annerfeldts (S) yrkande att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut och Mats tilläggsyrkande. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre yrkanden om återremiss med olika 
motiveringar, och ber partierna enas om en och samma motivering. 

Ajournering 
Ajournering begärs och utförs. 

Yrkanden 
Inge Jacobsson (M) tar efter ajournering tillbaka sitt yrkande om återremiss med dess 
motivering och yrkar bifall till Britt-Marie Hamnevik Söderbergs (L) yrkande om 
återremiss och dess motivering. 

Torgny Maurer (SD) tar efter ajournering tillbaka sitt yrkande om återremiss med dess 
motivering och yrkar bifall till Britt-Marie Hamnevik Söderbergs (L) yrkande om 
återremiss och dess motivering. 

Stefan Ackeryd (KD) yrkar även han bifall till Britt-Marie Hamnevik Söderbergs (L) 
yrkande om återremiss och dess motivering. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslaget om återremiss på bifall eller avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller att ärendet ska återremitteras med Liberalernas motivering. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 21 december år 2022 om ett prioriterat uppdrag där 
förvaltningen ska återkomma med en långsiktig plan för att få budget i balans för 
samtliga sektorer.  

Enligt uppdrag återkommer förvaltningen med förslag på besparing inom 
Räddningstjänstens verksamhet genom att första insatsperson (FIP) -verksamheten i 
västra delen av kommunen (Hällestad) avvecklas. 

En konsekvensanalys har genomförts och denna besparing ger besparingseffekt över 
tid.  

Räddningstjänsten har under flera år haft problem att behålla personal i området. Flera 
rekryteringskampanjer har genomförts och flera nya har utbildats, men efter en tid som 
anställd med beredskap upplever många att det blir för påfrestande och väljer att sluta. 
Vid vissa tillfällen är det bara någon eller ingen alls som kan ha beredskap vilket gör att 
en eller båda bilarna kan stå stilla. Organisationen i området har tidigare utretts och det 
har då inte funnits något juridiskt hinder för en avveckling. 

Räddningstjänstens verksamhet har de senaste åren gått mot att bli mer och mer 
tekniskt specificerat. Det har kommit nya föreskrifter med krav på anslutning till en 
ledningscentral. Det har också kommit nya föreskrifter som innebär att 
tillsynsverksamheten kräver mer tid och resurser, det har medfört att kostanden för 
räddningstjänsten ökat markant de senaste åren.  

Flera åtgärder har vidtagits för att klara av de nya kostnaderna. Exempelvis har 
kursverksamheten ökat och avgifterna höjts. Räddningstjänsten har också effektiviserat 
arbetsuppgifter, och har även tagit på sig fler uppdrag som exempelvis städas samtliga 
lokaler av egen personal, för att utgifterna ska hållas nere.  
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Ekonomiska konsekvenser  
Räddningstjänsten i Finspång har fått i uppdrag från sektorchef att föreslå en besparing 
om 800tkr från gällande budget. Förslaget kommer ge en besparing på 1milj kronor, 
räddningstjänsten har på grund av ökade kostnader som inte har kunnat påverkas gått 
med underskott och kostnaderna förväntas öka ytterligare. För att i framtiden kunna 
hålla en budget i balans så är förslaget väl avvägt utifrån den ekonomiska aspekten. 

Kommunstyrelsens förslag till beslut på sammanträdet 24 maj 2023, § 195 

1. Att FIP-verksamheten (Förste insatsperson) i västra delen av kommunen 
(Hällestad) avvecklas 
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2023-§ 104   Dnr: KS.2023.0435 

 

Inriktning framtida vattenförsörjning - 
skrivelse från Finspångs Tekniska Verk 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att följa beslutet i FFIAs styrelse och att stödja och ställa sig bakom 
inriktningsbeslutet som är taget i Finspångs tekniska verksstyrelse 

2. Att uppdra till Finspångs tekniska verksstyrelse att löpande återkoppla sin 
utredning och progression i arbetet till kommunfullmäktige.  

Yrkanden 
Mats Annerfeldt (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Torgny Maurer (SD) yrkar att ärendet avslås med motiveringen: 

”Inriktningen för Finspångs framtida vattenförsörjning skall av strategiska skäl vara ett 
eget drivet vattenverk.” 

Mikael Wallin (L) och Kristin Yderfors (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, kommunstyrelsens förslag 
och Torgny Maurers (SD) yrkande om avslag, och ställer dem mot varandra. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Votering 
Votering begärs och genomförs med voteringssystemet Quick Channel. 43 ledamöter 
röstar. 

Omröstningsresultat 
Resultatet på omröstningen är följande: 

Bifall till kommunstyrelsens förslag: 34 röster 

Avslag till kommunstyrelsens förslag: 9 röster 

Avstår: 0 röster 

Ulrika Jeansson (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Åsa Johansson (C) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Narcissa Gvozdar-Tellefsen (M) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Mats Annerfeldt (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Marcus Wisäter (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Jonny Persson (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Lena Lindberg (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
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Bertil Senestad (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Thomas Larsson (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Magnus Moberg (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Britt-Marie Jahrl (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Jan-Erik Heintze (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Anne Kron (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Kristin Yderfors (C) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Mikael Wallin (L) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Inge Jacobsson (M) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Jonas Andersson (M) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Ritha Andersson (M) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Rune Larsson (M) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Per-Olov Strandberg (M) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Ralph Kronholm (M) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Lise-Lott Öhr (V) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Stefan Carlsson (V) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Kristin Andersson (KD) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Stefan Ackeryd (KD) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Reine Hansson (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Henrik Persson (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Per-Anders Sjöberg (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Bill Johansson (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Bengt Eriksson (S) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Annika Arvidsson Rosén (C) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Tommy Jacobson (L) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Conny Lindgren (V) Mats yrkande - bifall KS förslag 
Torgny Maurer (SD) Torgnys yrkande - avslag KS förslag 
Lars Svensson (SD) Torgnys yrkande - avslag KS förslag 
Nathalie Pettersson (SD) Torgnys yrkande - avslag KS förslag 
Pia Bågenholm (SD) Torgnys yrkande - avslag KS förslag 
Kent Sepic (SD) Torgnys yrkande - avslag KS förslag 
Irina Sedova (SD) Torgnys yrkande - avslag KS förslag 
Arne Gunnarsson (SD) Torgnys yrkande - avslag KS förslag 
Börje Axelsson (SD) Torgnys yrkande - avslag KS förslag 
Leila Marttila (V) Torgnys yrkande - avslag KS förslag 

 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller Mats Annerfeldts (S) yrkande att 
bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Beskrivning av ärendet 
Finspångs TekniskaVerk (FTV) har som dotterbolag adresserat moderbolaget 
Finspångs förvaltning och industrihus AB (FFIA) med en skrivelse angående den 
framtida vattenförsörjningen i Finspångs kommun.  

I ärendet finns även det styrelseprotokoll där styrelsen i FTV enhälligt ställer sig bakom 
inriktningsbeslutet. Ärendet är hanterat via ett extrainsatt möte i FFIAs styrelse den 17 
april protokoll från detta möte finns i ärendet. 

Bakgrunden till inriktningsbeslutet framgår av skrivelsen, men övergripande och 
kortfattat så kan man sammanfatta skrivelsen med att styrelsen i FTV via beslut i 
styrelsen vill ha ett inriktningsbeslut av ägaren, för att fortsatt utreda och jobba för en 
lösning där Finspångs kommuns framtida vattenförsörjning säkras via ett samarbete 
med Norrköpings kommuns bolag Nodra AB och en överföringsledning mellan de två 
kommunerna. 

Nodra AB är ett aktiebolag som ägs av Norrköpings kommun. Bolaget ansvarar för 
reningen av vatten till hushåll i Norrköping och avloppet i området. Bolaget ansvarar 
även för att samla in, transportera och återvinna hushållsavfall och därmed jämförligt 
avfall från annan verksamhet. Bolaget säljer också bredband. 
Förvaltningen gör bedömningen att bakgrunden som framgår av brevet och det beslut 
som tagits i FTVs styrelse är en bra utgångspunkt för ett fortsatt arbete men att det är 
viktigt att ägaren, det vill säga kommunfullmäktige, fortsatt har en bra insyn och löpande 
får information från dotterbolaget om hur arbetet fortlöper.  
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2023-§ 105   Dnr: KS.2022.0800 

 

Planeringsstrategi för Finspångs kommuns 
översiktsplanering 2023-2026 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att Översiktsplan 2020 är aktuell i enlighet med 3 kap Plan- och bygglagen, 3 §, 

4 § andra stycket 1 och 2 samt 5 § 

2. Att anta ”Planeringstrategi 2023-2026 - Planeringsstrategi till Översiktsplan 
2020 med prioritering av uppdrag” 

 

Beskrivning av ärendet 
Finspångs kommun har i över ett decennium arbetat aktivt med strategisk 
samhällsutveckling och översiktsplanering, det som kommit att benämnas rullande 
översiktsplanering. Att nu arbeta fram en planeringsstrategi är, utöver lagkraven, 
ytterligare ett sätt att lyfta, diskutera och prioritera de frågor som idag är kända och 
bedöms kunna påverka översiktsplanering och samhällsutveckling den kommande 
fyraårsperioden.  

Syfte  
Planeringsstrategin syftar till att vara en grund till bedömningen om översiktsplanen är 
aktuell i förhållandena i Plan- och Bygglagen (PBL, Plan- och bygglag (2010:900)) samt 
att föreslå prioritering för Finspångs kommuns strategiska samhällsutveckling och 
översiktlig planering för de kommande fyra åren. 

 

Vad innebär planeringsstrategi? 
I april 2020 ändrades plan- och bygglagen i några avseenden gällande kap 3, 
översiktsplanering. Då arbetet redan pågick med Finspångs nya översiktsplan 
omfattades Finspång inte av alla ändringar. Det som kom att påverka Finspång mest är 
ändringarna om det som tidigare kallades för aktualitetsprövning, vilket nu mer kallas 
planeringsstrategi. Kommunfullmäktige ska anta en planeringsstrategi senast 24 
månader efter ett ordinarie val. 

En planeringsstrategi ska innehålla: 

• Ställningstaganden om det behövs fördjupningar, vidare utredningar eller 
tematiska tillägg i frågor som upptäckts inte hanteras tillräckligt omfattande i 
översiktsplanen. 

• Ställningstaganden om det inte behöver genomföras något särskilt, eller om en 
ny översiktsplan bör arbetas fram. 
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Planeringsstrategin kan vara ett sätt att planera arbetet med översiktsplaneringen under 
en tidsperiod och skapa en bred förankring inom förvaltningen och inom politiken. Den 
ger möjlighet att frågor om översiktlig planering kan hållas levande över tid. Den kan ses 
som en genomförandeplan för de kommande fyra åren. 

Bedömning av aktualiteten 
Finspångs kommun bedömer att Översiktsplan 2020 är fortsatt aktuell. Översiktsplanen 
antogs i februari 2021och vann laga kraft i december 2021. Arbetet med att genomföra 
dess intentioner och mål till 2035 är påbörjat och pågår med god fart. 

Översiktsplanen är väl känd och används dagligen inom relevanta verksamheter men 
främst inom tillväxt, plan, mark och bygglov. 

Översiktsplanen även väl förankrad i den politiska organisationen som återkommande 
ger uppdrag och styr baserat på dess strategier. 

 

Förslag till prioriteringar i Planeringsstrategin 
I planeringsstrategin föreslås följande prioriteringar: 

Prioritet 1 
Att slutföra Tematiskt tillägg för Vindkraft enligt uppdrag. 

Prioritet 2 

• Att fortsatt arbeta med miljökvalitetsnormer (MKN) för vatten, dagvattenfrågor 
samt övriga vattenfrågor. 

• Att påbörja arbetet med att utreda energifrågorna, främst gällande elförsörjning 
för bostäder, verksamheter, ladd-infrastruktur och inkoppling av solceller. 

• Att fortsätta det påbörjade arbetet med ett robust samhälle och minskad 
sårbarhet för samhällsviktiga verksamheter samt civilt försvar i enlighet med av 
myndigheter givna riktlinjer och Länsstyrelsens yttrande. 

 

Prioritet 3 

• Att arbeta fram en arkitekturstrategi i enlighet med Länsstyrelsen yttrande. 
• Att vidareutveckla etableringsprocessen och skapa utvecklade rutiner, för att 

öka attraktiviteten. 
• Att utreda höga flöden. 
• Att ta fram en parkeringsnorm. 

 

Ekonomiska konsekvenser 
För genomförande av Översiktsplan 2020 och föreslagen planeringsstrategi med 
uppdrag krävs prioritering av resurser. Det omfattar både avseende förvaltningens 
medarbetare och medel för externa konsulter eller tillfälliga interna. Arbetet ska i första 
hand hanteras inom ram. Eventuella behov av extra resursers äskas enligt gängse 
ordning. 
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2023-§ 106   Dnr: KS.2023.0474 

 

Fördelning av tillgänglighet för 
ordförandebeslut i sociala 
myndighetsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att sociala myndighetsnämndens ordinarie ledamöter delar på ansvaret för att 

vara tillgängliga för ordförandebeslut veckovis, från måndag kl. 8:00 till 
nästkommande måndag kl. 8:00, enligt ett rullande schema 

2. Att kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att revidera reglemente för 
sociala myndighetsnämnden i enlighet med ovanstående 

3. Att kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att revidera reglemente för 
förtroendevalda i enlighet med ovanstående 

4. Att finansiering sker inom socialnämndens ram och att förändring av ram 
bejakas i kommande budget.  

Deltar inte i beslutet 
Kristin Andersson och Stefan Ackeryd (båda KD) deltar inte i beslutet. 

 

Yrkanden 
Mats Annerfeldt (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Kristin Yderfors (C), Mikael Wallin (L), Per-Olov Strandberg (M) och Ulrika Jeansson (S) 
yrkar även de bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Kristin Andersson (KD) meddelar att Kristdemokraterna lägger ned sina röster, de deltar 
inte i beslutet. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, kommunstyrelsens 
förslag, och att kommunfullmäktige bifaller detta. 

Beskrivning av ärendet 
Inom socialtjänsten finns det ibland behov av att fatta snabba beslut – ordförandebeslut. 
Nämndens ordförande, eller annan ledamot som nämnden har förordnat, har rätt att 
besluta i de ärenden som inte kan avvaktas. I dagsläget är sociala 
myndighetsnämndens ordförande tillgänglig för dessa beslut dygnet runt under 
vardagar, och under helger samt under sommarveckorna delar samtliga fem ordinarie 
ledamöter på ansvaret. 

Vid sitt sammanträde 11 april 2023, § 86, beslutade sociala myndighetsnämnden att ge 
förvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag på hur ansvaret för att vara tillgänglig för 
ordförandebeslut även på vardagar kan fördelas på samtliga ledamöter i nämnden. 
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Vidare diskuterade sociala myndighetsnämnden på sitt sammanträde den 23 maj 2023 
att de önskar att tillgängligheten för ordförandebeslut ska fördelas veckovis på samtliga 
fem ledamöter. 

Förvaltningens förslag är att tillgängligheten för ordförandebeslut fördelas på sociala 
myndighetsnämndens samtliga ordinarie ledamöter veckovis. Ledamoten är tillgänglig 
för ordförandebeslut från måndag kl. 8:00 till nästkommande måndag kl. 8:00 enligt ett 
rullande schema. 

I nuläget är det endast under sommarveckorna som ledamöterna är tillgängliga för 
ordförandebeslut veckovis. Enligt beslut i kommunfullmäktige 17 juni 2015, § 137, är 
ersättningen för att vara tillgänglig i en hel vecka 1300 kronor. För en helg är 
ersättningen 700 kronor. Under förutsättning att kommunfullmäktige bifaller förslaget så 
kommer det innebära en kostnadsökning på ca 2000 kr i månaden. 
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2023-§ 107   Dnr: KS.2022.1236 

 

Handlingar för kännedom - 
kommunfullmäktige 22 juni 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta noteringen om handlingarna till protokollet 

Beskrivning av ärendet 
Följande handlingar delges kommunfullmäktige för kännedom: 

1. Redovisning av lokalt partistöd 2022, Sverigedemokraterna 

2. Justerat protokoll från kommunstyrelsen 24 maj 2023 

3. Redovisning av lokalt partistöd 2022, Centerpartiet 
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2023-§ 108   Dnr: KS.2023.0742 

 

Anmälan av interpellation från 
Sverigedemokraterna - oklarheter i 
tillämpning av Finspångs kommuns 
måltidspolicy 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anmäla interpellation från Sverigedemokraterna – oklarheter i tillämpning av 

Finspångs kommuns måltidspolicy, och att den besvaras på nästkommande 
sammanträde 

Beskrivning av ärendet 
Arne Gunnarsson, Sverigedemokraterna, har kommit in med en interpellation där de 
lyfter oklarheter i tillämpningen av Finspångs kommuns måltidspolicy som beslutades 14 
december 2022. I den står det ”Att elever som äter lunch i grund- och gymnasieskolan 
erbjuds två rätter varav en är vegetarisk”. 

Arne skriver i sin interpellation: 

”Efter samtal med ansvarig på måltidsserviceenheten framgår det att en dag i veckan är 
det endast vegetarisk mat som serveras. Jag kan själv konstatera att så var fallet den 4 
maj på Nyhemsskolan, då jag åt lunch vid ett politikerbesök. Lunchen bestod av en 
coscosrätt med ärtor i och grönsaker. En soppa hade serverats tidigare men fanns ej 
kvar kl 12, då jag åt.  
Skolans ansvar: Våra barn och unga behöver näringsriktig mat VARJE DAG med 
högvärdiga proteiner för att växa och att hjärnan skall utvecklas och att de skall orka ta 
till sig undervisningen. Detta är jätteviktiga grunder för att skolan skall lyckas. Skolan 
kan bidra med detta genom att inte fuska med måltidpolicyn och att eleverna har tydliga 
alternativa val av kost varje dag.  
Näringsvärde och proteiner: När jag menar fullvärdiga proteiner, så är det från nötkött, 
griskött/fläsk, lamm, fågel/kyckling, fisk och skaldjur samt ägg (ett av de mest fulländade 
livsmedlet vi har). Den animaliska födan innehåller FULLVÄRDTGT protein med alla nio 
essentiella aminosyrorna, vilket de växtbaserade proteinet saknar några av. Enligt 
modern forskning och expertis så absorberar kroppen lättare det animaliska proteinet 
och har bättre muskelbyggande effekter jämfört med det växtbaserade proteinet. 
Dessutom innehåller de fler näringsämnen samt färre kalorier och kolhydrater. 
Exempelvis innehåller kött förutom nyttigt protein; selen, zink, magnesium, järn, fosfor, 
niacin, B12 och B6−vitamin, pantotensyra, riboflavin, tiamin och A-vitamin. Det är viktigt 
att den animaliska födan så långt det är möjligt är ekologiska och kommer från djur som 
fått naturlig föda, att köttet kommer från vilt och/eller från betesdjur och att inte fettet tas 
bort. Smör och grädde är viktiga ingredienser i matlagningen. Fettet ger mättnad över 
längre tid. Den största kolhydratkällan bör vara grönsaker, rotfrukter, nötter och 
mejeriprodukter. Förespråkas av bl.a. Monique Forslund, som skrivit boken ”Riktig mat 
ger nöjda barn”.  
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Helt vegetarisk mat en dag i veckan anser jag INTE rimmar med intentionerna i 
Finspångs kommuns måltidspolicy. När man i policyn säger att eleverna skall erbjudas 
två rätter varav en är vegetarisk, då borde den andra rätten vara icke-vegetarisk. Min 
logik är att den andra rätten skall innehålla animaliska råvaror. Hur tolkar rådet policyn i 
detta avseende? Om man kan ha 2 rätter vegetariskt en dag, så tolkar jag att det är fritt 
fram att köra vegetariskt flera dagar i veckan? Är det rätt uppfattat?” 
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2023-§ 109   Dnr: KS.2023.0288 

 

Anmälan av E-förslag - Hundrastgård på 
västra sidan 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera E-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan åter till 

kommunfullmäktige för beslut 

Beskrivning av ärendet 
Ett E-förslag har inkommit där förslagsställaren föreslår Finspångs kommun att 
iordningsställa en hundrastgård på den västra sidan av tätorten. Förslagsställaren 
menar att det är lång väg till den befintliga hundrastgården vid Grosvad för de som bor i 
de västra delarna av Finspång. Förslagsställaren föreslår att en hundrastgård skulle 
kunna iordningsställas på en yta i närheten av Basvägens förskola och den så kallade 
Linbaneparken. 

E-förslaget har varit publicerat på kommunens webbplats i 90 dagar och har fått 
sammanlagt 32 röster. 
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2023-§ 110   Dnr: KS.2023.0321 

 

Anmälan av E-förslag - Bygg en bandyhall 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera E-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan åter till 

kommunfullmäktige för beslut 

 

Beskrivning av ärendet 
Ett E-förslag har inkommit där förslagsställaren föreslår att Finspångs kommun låter 
bygga en bandyhall. Förslagsställaren menar att FAIK bandy behöver ha en bra is att 
spela och träna på och att en bandyhall skulle hjälpa till så att Finspång syns på kartan. 

E-förslaget har varit publicerat på kommunens webbplats i 90 dagar och har fått 
sammanlagt 375 röster. 
 

 


